I Win英語拼讀遊戲牌說明書



Phonics Card Game

本盒有:

-拼讀牌兩套:第一套短母音牌∘共80張;

第二套長母音牌,共84張。

-有聲手冊:每個母音發音。每個單詞和一句英文

例句及中文翻譯,押韻歸類清單。

-2個收納袋。

-掃描OR code,獲取教讀錄音,並觀看玩法影片。



掃碼獲取教讀錄音

創作歷程: I Win拼讀牌,一套中美英教師們一同研發,真正把拼讀規則融入到遊戲規則的多人拼讀牌。在 I Win研發過程中,一批中國孩子也起了很大的作用。有超過14年經驗的中國老師安娜老師,在自己的課堂 裡根據孩子們的需求創作了這個遊戲的初版。又2年後,在學生們玩的過程中,通過學生們的使用效果,安娜老師不斷更新這個拼讀牌,並與英美教師朋友們討論,又歷時3年一起製作了適合中國孩子,也適合西方孩子的拼讀牌,並於2022年於北美亞馬遜上架,獲得很多家長和孩子的喜愛!

設計特色: I Win的設計也結合了蒙特梭利的教育理念——錯誤控制,每個短母音一種顏色,並在4個角落標有字母及首音發音為目標音的單詞圖,以供孩子們在玩的過程中,通過自我糾錯,自我掌控學習,提高內驅力!

為什麼有效:孩子們學習和練習拼讀技能的一個有趣且簡單的方法。在遊玩過程中,玩家需要辨別首音(一個單詞的第一個音素)、短母音字母組合,長母音字母組合(拼讀詞族)。通過注意到拼讀詞的特點來出正確的牌,出牌規則即拼讀規則,讓枯燥的Decoding(拼讀解碼)變得有趣!

使用方法: 這副牌有兩套,第一套為短母音拼讀牌(牌四周以圖片和小寫字母提示發音),第二套為長母音拼讀牌(卡牌四周以圖片和大寫字母提示發音),每套以母音分五組——母音A(以紅色為提示顏色)、母音E(以綠色為提示顏色)、母音O(以藍色為提示顏色)和母音U(以橙色為提示顏色)。每組母音有14張母音牌。另短母音拼讀牌裏加有10張Change Card(轉換牌Change to,可以搭配任何母音牌打出),長母音拼讀牌裏另加有10張Change Card和4張Plus Card(增加牌,可以隨時單獨打出,使下個玩家從牌庫中抽取2張牌)。

【玩法步驟:

- 1) 洗牌。
- 2) 每位玩家領取或分發五張牌。
- 3) 把剩下的牌放在桌子中間,作為牌庫。
- 4)翻開牌庫最上面的母音牌(如果是轉換牌Change Card或增加牌Plus Card,將其隨機放回牌庫中,並再次打開最上面的牌。)作為第一張牌放到出牌區。玩家依據此牌出牌,遊戲開始。

【出牌規則:

玩家可以打出:

- 1)一張具有相同母音的牌,或
- 2) 一張具有相同首音的牌,或
- 3) 一張轉換牌和一張新母音牌。
- *或者長母音牌的增加牌

如果玩家手裏沒有符合任何出牌規則的牌,他或她必須從牌庫的頂部抽取一張牌。如果新牌符合遊戲規則,玩家可以使用它;如果不符合,玩家跳過這一輪,下一個玩家繼續接著出牌。

範例:如果第一張牌是hat,那麼第一個玩家可以打出:

a) 紅色的母音a的牌

- b)一張以h開頭的其他顏色母音牌,
- c) 用轉換牌轉換母音, 比如說Change to_i, 然後放下轉換牌和一張黃色母音i的牌, 比如pig。
- *玩長母音牌時,也可以單獨使用Plus Card增加牌。

丟棄牌





可以出的牌





C



其他規則:

Change Card 轉換牌——必須與另一張母音牌一起使用,不能單按使用轉換牌。如果玩家手中只有一張轉換 牌,則需要從牌堆中拿取一張母音牌才能使用。一次只能使用一張轉換牌。

Plus Card 增加牌——任何時候都可以使用。

赢家是誰?——首先出完自己所有牌的玩家獲勝,可以大聲喊出I win! 遊戲結束,重新洗牌進行下一輪。

重要提示:

每位玩家必須大聲說出其打出的牌上的單詞。

進階玩法:

第一階:用有聲手冊(Shot Vowel Word List, Long Vowel Word list), 跟讀北美教師錄音, 學習基礎拼讀。

第二階:做手冊上的押韻詞小練習。

第三階: 玩短母音牌。短母音單詞是孩子們在學校及拼讀繪本閱讀裏最初訓練的,所以我們建議先使用短母音牌來練習CVC單詞(輔音母音輔音)的拼讀,比如hat、dig、ten。適合4-7歲的孩童。

第四階:玩長母音牌。長母音牌卡裏包含母音組合,比如Boat;雙母音,比如stew;不發音的e,比如bike。 長母音牌卡適合6-12歲孩童。

第五階:混合兩套牌玩。



栢龍玩具有限公司 Broadway Toys Limited

♠ http://www.broadwaygames.com.hk
☑ bw-hk@longshore.com.hk
 Tel: +852 23631998

Copyright © 2024 Broadway Toys Limited. All Rights Reserved. © 2024 版權屬栢龍玩具有限公司,保留一切權利。

I Win Phonics Card Game Manual



Phonics Card Game



This box contains:

- -Two decks of cards: One set of short vowel cards, totaling 80 cards; one set of long vowel cards, totaling 84 cards. Each vowel suit has 14 word cards. In addition, each deck contains 10 Change cards. The long vowel deck also contains four Plus cards.
- -Two cloth bags: For storing the two decks of cards.
- -A book with links to audio files: pronunciation for each vowel, short and long; pronunciation for each word and one example sentence, and Chinese translation. Rhyming classification list.
- -Scan the QR code: To obtain teaching voice audio and watch a video of how to play the game.

How I Win Was Made: I Win was developed by teachers from China, the US and the UK, with the goal of truly and uniquely integrating the rules of phonics into the rules of the game. Teacher Anna, a Chinese teacher with over 14 years of experience, created the first version of this game in her own classroom based on the needs of her ESL students. The game was continuously refined and updated over two years of classroom testing and discussion with American and British colleagues. I Win is suitable for both Chinese and Western children, ESL students and native speakers. It was launched on Amazon in North America in 2022 and won the love of many parents and children!

Design Features: The design of I Win incorporates Maria Montessori's educational philosophy and the concept of Control of Error, with each vowel having a color and a picture of a word with the vowel sound as the beginning sound in the four corners of each vowel card. This helps children to check their pronunciation by themselves, so they can play the game independently, which is the key to improving their motivation and self-esteem.

Why It Works: I Win is a fun and exciting way for children to learn and practice spelling and pronunciation skills. During the game, players need to distinguish between the initial sound (the first phoneme of a word), short vowel letter combinations, and long vowel letter combinations (phonetic word families). By paying attention to the characteristics of spelled words to play the correct cards, the children compete to win the game, and what would otherwise be a boring learning drill becomes a fun and exciting game!

How To Play: (Scan the QR code to watch a video explaining the rules of l Win)

- 1) Shuffle.
- 2) Each player receives five cards.
- 3) Place the remaining cards in the middle of the table as a grab pile.
- 4) Take the vowel card at the top of the grab pile (if it is a Change card or an additional Plus card, randomly place it back in the pile and take the next card) as the first card and place it in the discard pile. Players play based on this card, and the game begins.

Playing rules:

Players can put down:

- 1) A card with the same vowel sound (same color suit), or
- 2) A card with the same first letter (different color suit), or
- 3) A Change card and a new vowel card (different color suit).

*In the Long Vowel deck, players can also put down a Plus card, which forces the next player to take two cards from the grab pile.

IMPORTANT: If a player does not have any cards in their hand that comply with any playing rules, they must take a card from the top of the deck. If the new card meets the game rules, players can use it. If it does not match, the player skips this round and the next player continues to play.

For example, if the first card is hat, the first player can play:

a) A card with a red vowel.

- b) A card with another color vowel starting with h,
- c) Use a Change card to convert vowels, such as change to_i, and then put down the Change card and a yellow vowel i card, such as pig.
- (If playing with the Long Vowels deck, Plus cards can also be played.)

First Card



a)



Player can play









Other rules:

Who plays first?—Players can decide who will go first with rock-paper-scissors, or other means. After the second round, the player who won the previous round will play first.

Change Card—Must be used together with another vowel card and cannot be used alone. If the player only has one Change card in their hand, they need to take one vowel card from the deck to use it. Only one Change card can be used at a time.

Plus Card (Long Vowel deck only)—Can be used at any time alone.

Who is the winner?—The player who first plays all their cards wins and says 'I Win!' The game is over, shuffle the cards again for the next round.

Playing Stages:

Stage 1: Using the book (Short Vowel Word List, Long Vowel Word List), follow and repeat the North American teacher's audio and learn basic pronunciation.

Stage 2: Complete the rhyming words exercise in the book.

Stage 3: Play short vowel deck. Short vowel words are initially trained by children in school and in reading picture books, so we suggest using short vowel cards to practice the spelling of CVC words (consonant vowel consonants), such as hat, dig, ten, etc. Suitable for children aged 4-7.

Stage 4: Play along vowel deck. Long vowel cards contain vowel family, such as boat; consonant blends, such as stem; and silent e, such as bike. Long vowel cards are suitable for children aged 6-12.

Stage 5: Mix the short and long vowel decks of cards to make the game more complex.



栢龍玩具有限公司 **Broadway Toys Limited**

ttp://www.broadwaygames.com.hk bw-hk@longshore.com.hk

% Tel: +852 23631998

Copyright © 2024 Broadway Toys Limited. All Rights Reserved. © 2024 版權屬栢龍玩具有限公司,保留一切權利。